銘傳大學諮商與工商心理學系修讀輔系科目及辦法

Courses and Regulation for Students Taking Minors in Department of Counseling and I/O Psychology, MingChuan University

(一零九學年度入學生適用)

102.04.02.系務會議修訂通過 105.10.06.系務會議修訂通過 108.02.26.系務會議修訂通過 108.10.08.系務暨系課程會議通過 108.10.29 院課程會議通過 108.11.28 校課程會議通過

科目類別 Types of 學分數 輔系修讀科目 Courses Courses for Minor Taking Credits Required 9 credits for Three Groups 心理測驗與評量(一) 3 Psychological Testing and Evaluation I 心理測驗與評量(二) 3 Psychological Testing and Evaluation II 系訂必選修九學分 普通心理學(一) 3 Introduction to Psychology I 普通心理學(二) 3 Introduction to Psychology II 諮商概論 3 Introduction to Counseling 臨床心理學導論 3 Introduction to Clinical Psychology 工商心理學導論 3 Introduction to Industrial and Organizational Electives 6 credits 生涯輔導與諮商 for Three Groups 整合選修六學分 3 Career Counseling 發展心理學 3 Developmental Psychology 社會心理學 3 Social Psychology 正向心理學 3 Positive Psychology 健康心理學 3 Health Psychology 諮商理論與技術 3 Counseling 諮商 Psychology Counseling Theory and Techniques 諮商歷程與技巧 3 Counseling Processes and Techniques 團體動力與諮商 3 **Group Dynamics and Counseling**

	性別與諮商 Gender and Counseling	2
臨床心理學 Clinical Psychology	心理病理學(一) Psychopathology I	3
	心理病理學(二) Psychopathology II	3
	知覺心理學 Sensation and Perception	3
	神經心理學 Neuropsychology	3
	認知心理學 Cognitive Psychology	3
I/O Psychology	人力資源管理 Human Resource Management	3
	消費者行為 Consumer Behavior	3
	領導心理學 Psychology of Leadership	3
	組織心理學 Organizational Psychology	3
	組織發展與變革 Organizational Development and Change	3
其他選修 其他選修	專業人員自我覺察與成長 Professionals' Self-awareness and Growth	3
	人際關係與溝通 Interpersonal Relations and Communication	2
	必修 9 學分 選修 16 學分 9 Required Course Credits plus 16 Elective Course Credits	25

- 一、 選修本系為輔系而未修過心理學者,需補修普通心理學(一)三學分或普通心理學(二)三學分,其中擇一(兩門科目無次序性),且不得列入輔修規定之25學分。
- 二、 選修本系為輔系者,輔系科目中若已為其原學系之必 修或必選者,不必再修,但不能抵免,得由系主任指定本 系相關課程代替。
- 三、 選讀本系為輔系者需修習至少 25 學分,其中系訂必選 修九學分,整合選修六學分。
- 1.Students who did not pass the Psychology course need to re-take the 3 course credits either Introduction to Psychology I or Introduction to Psychology II course and cannot to count toward the minor regulation of 25 course credits.
- 2.Students need not re-take any required course(s) of their home department that are listed in this course outline; such course(s) cannot be waived. The department chair will designate a relative course(s) to substitute for that.
- 3.Students need to take at least 25 course credits, in which 9 required course credits and 6 electives for three groups course credits.